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Dagsorden. 

Ordstyrer:  Lene  

Referent:  Jeanette 

Tilstede: Lene R. Bente, Øssur, Jeanette, Katrine, Marie Louise, Mette 

Afbud: Jakob, Taniia, Christina og Hanne  

Punkt Baggrund / forberedelse Referat 

Velkomst  
 
Børne – ungdomsudvalget den 2. 
nov. punkt 175   
 
 

  
 
 
 
På Børne - ungdomsudvalget den 2. okt. blev der drøftet 
rekruttering og fastholdelse af dagplejere i den kommunale 
dagpleje.  
Jeg deltog selv på mødet og vil gerne komme med en 
tilbagemelding på hvordan det gik og hvad der fremadrettet 
fra politisk side bliver fokuseret på.         
Læs gerne sagsfremstilling og referat på:  
     Børne- og Ungdomsudvalget - Mødelokale 1.S.05, 
Fælleden (skanderborg.dk)        
                                                                                                                               

 
Oplevelse af at politikerne vil dagplejen.  
Børne- og ungeudvalget arbejder videre med 
det forslag som blev forelagt på mødet 
5.oktober. 
Bl.a. Et forsøg med ”Hvidovremodellen” 
forhåbentligt med opstart i sommeren 2024. 
Vi drøfter mulige fordele og ulemper ved 
modellen.  
Referater fra udvalgsmøder ligger på 
Skanderborgs hjemmeside. 

Drøftelse og planlægning vedr. 
stormøde i foråret.   
 

Stormødet er evalueret og drøftet i LMU og 
forældrebestyrelsen.  
Vi skal sammen drøfte et emne og evt. formen til det 
kommende stormøde i foråret.   
 

 Forældrebestyrelsen oplevede ikke det store 
fremmøde på sidste Stormøde/ 
forældremøde. Vi har et ønske om, en øget 
forældredeltagelse til næste møde. Vi 
drøftede derfor nogle bud på nogle 
ændringer.   

- Indbydelsen skal være mere 
spændende.  

- Der skal være et interessant 
Trækplaster.  

- Der skal være et godt emne som 
vedrøre både forældre og dagplejere?  

https://dagsordener.skanderborg.dk/vis?Referat-Boerne--og-Ungdomsudvalget-d.02-11-2023-kl.09.00&id=d2e770d1-117f-4f65-8b2e-48207f927485
https://dagsordener.skanderborg.dk/vis?Referat-Boerne--og-Ungdomsudvalget-d.02-11-2023-kl.09.00&id=d2e770d1-117f-4f65-8b2e-48207f927485
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- Navnet skal ændres fra ”stormøde” til 
noget andet, fx:  forældremøde.  
   

Forslag til emner der evt. kan arbejdes videre 
med: 
Den nye forskning på søvn, Sine Ditlev Bihlet 
og Karen Kildahl ”moder søvn”.  
Eller Frej Prahl vedr. forældrerollen. 
Forslag til andre emner: robusthed, 
livsduelighed. 
 

Kvalid Tilsynsmateriale 
 

Intro til kvalid som tilsynsmateriale. Samt orientering vedr. 
to fælleskabsdage for dagplejerne i august/ september 
2024.    
Det er blevet besluttet at dagplejen fremadrettet skal bruge 
Kvalid som tilsynsmateriale. Lederne starter uddannelse i 
foråret og tilsynet med den nye metode forventes start i 
aug. 2024.  Bestyrelsen har godkendt at dagplejen kan 
afholde to tema-dage i august – september 2024  
 

KVALID tager udgangspunkt i den styrkede 
pædagogiske læreplan og lovgivningen. 
KVALID - Tilsyn er målrettet dagplejen og det 
er den metode vi fremover kommer til, at 
bruge når vi fører tilsyn hos dagplejerne.   
UCN i Aalborg står for ledernes uddannelse i 
kvalid- Tilsyn som starter i marts 2024.  
Ledelsen, LMU og Bestyrelsen er meget 
opmærksomme på, at dagplejerne skal have 
en ordentlig introduktion til Kvalid samt at 
dagplejerne skal opnå en tryghed i den nye 
tilsynsmetode.  
Ledelsen har derfor spurgt bestyrelsen om en 
godkendelse til, at afholde 2 temadage for 
dagplejerne i August – september.   
Forældrebestyrelsen er glade for at høre, at vi 
forsøger at passe godt på dagplejerne. 
Bestyrelsen godkender, at vi kan afholde to 
temadage i august – september. Ledelsen vil 
snarest melde datoerne ud til forældrene, så 
de kan arbejde på en anden pasningsmulighed 
den dag deres dagplejer skal deltage i 
temadagen.   
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Orientering vedr. Budget og 
budgettilpasning. 

Lukning af stordagplejen samt tilpasning af 
administrationen.  
 

Vi gik ud af 2023 med et merforbrug på ca. 4.4 
millioner. Lene arbejder tæt med 
økonomiafdelingen ift. en handleplan for 
hvordan vi indhenter underskuddet samt 
udarbejdelse af budget 2024 som ikke er klar 
endnu 
Stordagplejen lukker den 29.2.24 da den ikke 
er rentabelt at drifte.  
Vi laver en justering på kontoret så der fra 
sommeren 2024 kun vil være en administrativ 
medarbejder på kontoret.   
Vi valgte i år, på trods af merforbruget, at 
prioritere en lille julegave til dagplejerne.    

Drøftelse vedr. Dagplejernes 
præsentationer på nettet.     

Drøftelse vedr. dagplejernes præsentationer på nettet. 
Feks.  

- Hvilket indtryk giver de?   
- Hvad vil man som kommende forældre gerne læse i 

disse præsentationer? 
- Hvor meget eller lidt bruger nuværende forældre 

præsentationerne? Og hvilke informationer har I 
som forældre brug for?   

 
 

Vi har lige nu en praktikant på kontoret nogle 
få timer om ugen. Hun har fået til opgave at 
kigge på præsentationerne af dagplejerne. 
Bestyrelsen kommer med følgende forslag til 
forbedringer: 

-  Nye fotos af dagplejerne.  
- Layoutet er forskelligt i 

præsentationerne, det ønskes mere 
ensartet.  

- Billeder af hus og have, undgå mørke 
og for rodede billeder. 

-  en præsentation af husstanden. 
Præsentationer skal indeholde det 
samme.  

- En beskrivelse af hvad dagplejer typisk 
laver i løbet af en dag.  

Forslag til at der laves et skriv på hjemmesiden 
om hvordan strukturen er i dagplejen.  

- Dvs. ca. tidsrum for spisning og 
putning og sovetider.  

- Hvad skal børnene have med i min 
dagpleje. 
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OBS: Teksten må ikke være for lang med at 
vide hvad der er vigtigst for pågældende 
dagplejer. 
 

Evt. og tak for i aften    

 

Med venlig Hilsen  

Jakob og Lene  


